
 
 
 

On-line rozhovory

Online rozhovor s Lukášem Novákem

S „nejtvrdším hasičem, který přežívá“, medailistou Světových her policistů a hasičů Lukášem Novákem z Ústí nad Orlicí. O práci
profesionálního hasiče, o extrémních soutěžích záchranářů…

ukončen 26.8.2009 14:30

Otázky a odpovědi

Obnovit stránku

Ahoj. To s těmi SDH jsi nemyslel až tak, že? I kdyby Vás na stanici bylo 2x, 3x tolik, nepokryjete mimořádné události většího rozsahu
dostatečným počtem lidí, kteří umí obsluhovat techniku a při zásahu se z neznalosti nebo "vykulenosti" nepřizabijí... Šetřit by se na
výdajích státu mělo někde úplně jinde :-) Jinak mnoho úspěchů do dalších závodů.
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Petr, 26.8.2009 14:24

Odpověď vložena: 26.8.2009 14:28

Město Pardubice pokud vím nemá, žádné dobrovolné hasiče. A také to funguje.

Dobrý den! Čtu otázky a vaše odpovědi a je to zajímavé... Chtěl bych vědět, jakou u nás máte konkurenci. Jste suverénní, nebo vám
někdo šlape na paty? A jací jsou soupeři v zahraničí? Třeba američtí profíci, kteří se tak často vyznamenávají ve filmech?

Jaroslav, Choceň, 26.8.2009 14:09

Odpověď vložena: 26.8.2009 14:16

U nás ta konkurence je velká. Soutěže jsou velice populární a když se závodu účastní česká špička tak je to světová úroveň. V zahraničí mají
taky dobré závodníky, ale zatím se mi je daří porážet. Tak to jsou opravdu jen filmy, ale taky ted v Kanadě nebyli špatný, ale byli až za mnou.

Ahoj, koukal jsem se na internetu, že svými výkony nejen v Kanadě, ale už loni v Anglii a po 2x v Německu děláš dobrou reklamu celé
ČR, kraji, okresu, městu, stanici. Když budu materialista, tak "co z toho" ??? Za uznání a plácání po ramenou si člověk nic nekoupí ...
Proto se ptám, zda úspěšný člověk, jako Ty, je i náležitě oceněn aspoň finančně na nějakých prémiích???

Jirka, 24.8.2009 13:57

Odpověď vložena: 26.8.2009 14:07

Tak nějaké finanční ohodnocení ze strany zaměstnavatele tam je, ale žádné velké částky to nejsou. Kluci z jiných krajů jsou na tom lépe.

Cau, a jak je to s ostatní podporou v práci. ( volna, cesty ...). Co čas na trénink?

Bob, 26.8.2009 13:14

Odpověď vložena: 26.8.2009 14:05

Na podporu na stanici v Ústí si nemůžu stěžovat, vychází mi vstříc. Čas na trénování mám ve 2 dnech volna, někdy trénuji i ve službě.

Dobrý den! Litoval jste někdy svého rozhodnutí stát se profesionálním hasičem?
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J. K. Ústí, 26.8.2009 13:07

Odpověď vložena: 26.8.2009 14:01

Zatím ne a doufám, že v budoucnu ani nebudu.

Dovolím si ještě jednu otázku: sáhl jste si někdy při závodech opravdu na dno sil? Na Andrláku jsem viděl hasiče, který po sestupu z
věže pomalu omdléval, zvracel, museli ho téměř odnést.... Byl opravdu grogy...

Karel, Ústí, 26.8.2009 13:05

Odpověď vložena: 26.8.2009 13:58

To je v podstatě na každém závodě, ale jednou to byl opravdu extrém. Byl to IRON FIREMAN PRAHA 2007. Po doběhu do cíle, mně změřili
saturaci a po té mi dali kyslíkovou masku. Ten kyslíkový dluh byl opravdu velký. Ale když se jde na doraz, tak se to někdy stává.

Dobrýd den! Kterého úspěchu si ve své hasičské sportovní kariéře vážíte nejvíc?

Karel, Ústí, 26.8.2009 12:57

Odpověď vložena: 26.8.2009 13:53

To je pro mě velice těžká otázka. Každý úspěch je pro mě odměnou za tvrdou dřinu při tréninku. A hlavně motivací do další práce.

Jak vzpomínáš na tréninky s Víťou Rajmonem? :-) Trénuješ teď tvrdějc, než tenkrát? :-D

Mači, 26.8.2009 11:26

Odpověď vložena: 26.8.2009 13:49

Pro upřesnění Víťa Rajmon byl trenér brankařů FK AS Pardubice, který do Ústí dojíždel každné pondělí trénovat. Trénování s ním bylo super!
Kdyby takový trenér byl v Ústí na trvalo, třeba by tady vyrostl nový Petr Ćech. Trénink brankaře je založený na obratnosti a dynamice. Ted
trénuji sílu a vytrvalost. A určitě trénuji víc než jednou týdně.

Co říká vaše partnerka na vaše zaměstnání, nemá z něho hrůzu? A nevadí jí třeba, že Vás kvůli práci a soutěžím nemá moc často doma?
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Jana, Ústí nad Orlicí, 26.8.2009 10:07

Odpověď vložena: 26.8.2009 13:45

Myslim, že ne. Nebo mně to aspoň neříká. Hmm tak s tím časem to už je horší. Je pravda, že když nejsem v práci tak trénuji, nebo ještě
dobrovolní hasiči. Takže mám toho opravdu hodně, ale snažim si vždycky si udělat nějaký čas. Jenže kdyby chlap byl pořád doma, tak by to
ženám stejně bylo málo:)

Zdravím, Lukáši. Vyhrál jste už několikrát závod na Andrláku, Nakolik je tahle soutěž náročná ve srovnání s těmi dalšími? A co běh na
rozhledu s dýchacím přístrojem? To musí být přece pořádná hrůza.

čtenář Deníku, Žamberk, 26.8.2009 10:06

Odpověď vložena: 26.8.2009 13:41

Vzhledem k tomu, že Andrlák je závod zhruba do 3min. Ale závod v Ústí považuji za srdeční záležitost. Můj dům, můj hrad! Tak třeba IRON
FIREMAN je závod na 11min. Není to tak hrozné už jsem si na to zvykl, těch 183schodů na rozhlednu není zase tolik.

Vzpomenete si na nejnebezpečnější situaci, do které jste se zatím během zásahů dostal? Jak jste se v ní zachoval, udržel jste chladnou
hlavu?

M. D., Lanškroun, 26.8.2009 10:07

Odpověď vložena: 26.8.2009 13:38

Každý zásah je svým způsobem nebezpečný, protože může nastat nenadálá komplikace. Záchranné práce se snažíme dělat tak, aby jsme
minimalizovali riziko zranění. Musíme počítat s tím, takové situace mohou nastat a pak to řešíme jak píšete "s chladnou hlavou".

Máte řadu cenných kovů z republikových, evropských i světových soutěží. Jak vypadá trénink na takhle významné akce? Dá se to vůbec
skloubit s tím, že chodíte normálně do práce?

Honza, Ústí n. O., 26.8.2009 10:06

Odpověď vložena: 26.8.2009 13:34
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Do práce chodím na 24hodin pak mám 48hodin volno. Takže trénuji ve 2dnech volna a když to situace dovolí tak i práci. Ale tam to nesmím
přehánět, abych byl připraven na zásah. Když se připravuji na takové závody trénuji denně někdy i 2x. Při tréninku kombinuji kolo, běh a
posilovnu.

Dobrý den. Mám dotaz, dostal jste se ke své nynější práci přes dobrovolné hasiče, nebo vypadaly vaše začátky jinak? Jak vnímáte pozici
a význam sborů dobrovolných hasičů? Je jich tady totiž opravdu hodně...

čtenář OD, Česká Třebová, 26.8.2009 10:05

Odpověď vložena: 26.8.2009 13:30

Za dobrovolné hasiče jsem závodil, když jsem ještě nebyl profesionál. Vliv dobrovolných hasičů tam je, ale ten vliv nebyl zásadní. V ČR je
hasičina hodně rozšířená, skoro v každé obci je hospoda, kostel a hasičárna. Osobně si myslím, že prostředky vynakládané na dobrovolné
hasiče, kdyby se přesunuly k profesionálům mohlo by nás na stanici sloužit víc a technika by byla taky kvalitnější.

Zdravím pane Nováku. Jednoducý dotaz, proč hasič a ne třeba úředník, učitel, lékař? Bylo povolání hasiče vaším snem už od dětství?

Míra, Ústí, 26.8.2009 10:05

Odpověď vložena: 26.8.2009 13:24

Na večerníčka Soptíka jsem koukal, ale že by to byl můj sen od dětství to se říci nedá. Možná jsem byl ovlivněn tím, že moje nynější pracoviště
(HZS Ústí) je vzdáleno asi 300m od mého domu. Vzhledem k tomu, že jsem vystudoval vysokou školu obor požární ochrana, tak už k hasičům
stačilo udělat jen krůček.

Ahoj Bédo, chtěl jsem se tě zeptat, když jsi tak úspěšný a nejtvrdší hasič, jestli budeš ještě někdy také pokračovat v kariéře fotbalové.
Děkuji za odpověď a moc ti přeji všechny úspěchy, které jsi již dosáhl a další, kterých ještě určitě dosáhneš.

Vlastimil Kopecký, 26.8.2009 8:05

Odpověď vložena: 26.8.2009 13:21

Fotbal, jak sám dobře víš, je kontaktní sport a i když jsem byl bránkář, tak zrovna jako panenka jsem do soubojů moc nechodil. A kdybych se
bál zranění, tak bych souboje nepodstupoval na 100% a to by nebylo dobré pro tým ani pro mě. Takže pokud budu závodit, fotbal hrát určitě
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nebudu. Maximálně srandamač, ale stejně. Když už jsem na hrišti, tak já nic na půl plynu dělat neumim:)

Jak se vyrovnáváte s popularitou? Jistě po úspěšném vystoupení je značný zájem novinářů. Máte nějaké konsultace např. s tiskovou
mluvč, jak na co reagovatí? Neunavují Vás stále stejné typy otázek: o výživě, tréninku, ... ?

Láďa, 24.8.2009 14:01

Odpověď vložena: 26.8.2009 13:14

Já si nemyslim, že bych byl nějaký moc známý. Ten zájem novinářu brzy odpadne a míra toho zájmu není zas tak velká. S tiskovou mluvčí nic
nekonzultuji. Neunavuje, už jsem na ty otázky připravený a odpovídám dost podobně.

Nazdar Bedo,kdy si poridis novy auto,kdyz si ted takovy idol divcich srdci a ustecka celebrita?

Kratas, 24.8.2009 8:40

Odpověď vložena: 26.8.2009 13:06

To nevim. Třeba mě ho někdo daruje. S tou celebritou bych to neviděl tak horký.

Ahoj Lukáši! Chystáš se letos na IRON FIREMAN? Zítra je v České Rybné od 13:00 Memoriál Miloše Felcmana a přitom je tam i
takový zvolněný Železný hasič. Nechceš se přijet podívat? Přeji ti hodně úspěchů v tvé funkci u SDH a HZS!

Jakub Hynek SDH Sopotnice, 21.8.2009 9:13

Odpověď vložena: 26.8.2009 13:04

Na Iron fireman Praha určitě pojedu. Tehle závod je asi nejtěžší jaký jsem kdy absolvoval. Tento rok ho půjdu po 3. Vzhledem k tomu, že to
pozvání čtu až dneska 26. tak už se asi nepodívám, ale 22. jsem byl v práci. Ale jinak bych tam mohl naplánovat cestu na kole.

TV programy
 
Kulturní servis
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